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Protokół  Nr XXXIX/2022 

z  sesji Rady Miejskiej Borku Wlkp. 

odbytej w dniu  10 marca 2022 roku 

w godz. od 1600 do 1720 

 

W sesji uczestniczyło 15 radnych (ustawowo 15 radnych)   

 

Obecni (15): Andrzejak Radosław, Dopierała Michał, Chałupniczak Leszek Florczyk Damian, 

Gałczyński Jacek, Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kędzia Piotr, Andrzej Kubiak, 

Malicki Roman, Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, Szczepaniak 

Tomasz, Wojciechowska Elżbieta 

   

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

W sesji uczestniczyli także: 

Burmistrz Borku Wlkp. – Marek Rożek 

Sekretarz Gminy – Jolanta Chudzińska 

Skarbnik Gminy – Monika Hornicka 

 

Ad.1. Otwarcie obrad. 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady – Tomasz Pawlak, powitał wszystkich 

radnych oraz gości. 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że w sesji uczestniczy 15 radnych  

i Rada jest władna do  podejmowania uchwał, gdyż jest zachowane quorum. 

 

Ad.2. Ustalenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady przedstawił porządek sesji: 

1. Otwarcie obrad. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad XXXVIII sesji Rady Miejskiej. 

4. Sprawozdanie z działalności Rady Powiatu. 

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza. 

6. Sprawozdanie z działalności za rok 2021z działalności Zespołu Interdyscyplinarnego ds. 

Przeciwdziałania Przemocy  w Rodzinie  oraz  z realizacji „Gminnego Programu 
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Przeciwdziałania Przemocy oraz Ochrony  Ofiar  Przemocy w Rodzinie  dla Gminy 

Borek Wlkp. na lata 2021-2025”. 

      7. Sprawozdanie za rok 2021 z zakresu ustawy  z  dnia 9 czerwca 2011 r. o wspieraniu  

rodziny  i systemie pieczy  zastępczej  w tym: sprawozdanie z realizacji „Gminnego 

Programu  Wspierania Rodziny  na lata 2020-2022”. 

8. Interpelacje i zapytania radnych. 

9. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 

1) zmian budżetu i w budżecie na rok 2022; 

2) Wieloletniej Prognozy  Finansowej  Gminy Borek Wlkp. na lata  2022-2028; 

3) ustalenia  wysokości  opłaty  za pobyt  dziecka  w żłobku  oraz wysokości dodatkowej    

  opłaty za wydłużony pobyt dziecka  w żłobku, a także maksymalnej wysokości  opłaty  

  za wyżywienie; 

4)  nadania nazwy drodze  publicznej położonej  na terenie miasta Borek Wielkopolski; 

5) wskazania wstępnego  miejsca lokalizacji nowego przystanku komunikacyjnego na    

  terenie  gminy Borek Wlkp.; 

6) udzielenia pomocy  finansowej  dla Powiatu Gostyńskiego w 2022 r.; 

7) udzielenia dotacji z budżetu Gminy Borek Wlkp. na wykonanie prac  

konserwatorskich,  restauratorskich i robót budowlanych dla obiektów zabytkowych 

wpisanych  do rejestru zabytków nie stanowiących  własności  Gminy Borek Wlkp.; 

8) Programu  opieki  nad zwierzętami  bezdomnymi  oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt  na terenie  gminy Borek Wlkp. w 2022 roku; 

9) ustalenia  wysokości  ekwiwalentu pieniężnego dla  strażaków ratowników 

ochotniczych straży  pożarnych z terenu gminy  Borek Wielkopolski za udział w 

działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub  ćwiczeniu  pożarniczym. 

 

10. Wolne głosy, wnioski i informacje.  

11. Zakończenie. 

 

Następnie Przewodniczący Rady – Tomasz Pawlak wnioskował na prośbę radnych  

o wyłączenie z porządku obrad sesji projektu uchwały w sprawie nadania nazwy drodze 

publicznej położonej  na terenie  miasta  Borek Wielkopolski.  

 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady prosił o przegłosowanie przyjęcia wniosku. 
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Za przyjęciem wniosku głosowało 15 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie wstrzymał się 

od głosowania. Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 2 

do niniejszego protokołu. 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (15): Andrzejak Radosław, Dopierała Michał, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, 

Gałczyński Jacek, Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kędzia Piotr, Andrzej Kubiak, 

Malicki Roman, Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena,  

Szczepaniak Tomasz, Wojciechowska Elżbieta 

 

Następnie Przewodniczący Rady poinformował, że  na prośbę Burmistrza wnioskuje o 

wprowadzenie do porządku obrad dzisiejszej sesji projektu uchwały w sprawie  rozpatrzenia 

petycji  w celu podjęcia uchwał umożliwiających  działania ratownicze. 

Po czym Przewodniczący Rady prosił o przegłosowanie przyjęcia wniosku. 

 

Za przyjęciem wniosku głosowało 15 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie wstrzymał się 

od głosowania. Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 3 

do niniejszego protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (15): Andrzejak Radosław, Dopierała Michał, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, 

Gałczyński Jacek, Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kędzia Piotr, Andrzej Kubiak, 

Malicki Roman, Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena,  

Szczepaniak Tomasz, Wojciechowska Elżbieta 

 

W dalszej części Przewodniczący Rady – Tomasz Pawlak przedstawił porządek sesji po 

wprowadzonych  zmianach: 

Punkty od 1 do 8 bez zmian  

Punkt 9. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: Podpunkty  1)  i   3) bez zmian 

Podpunkt 4) rozpatrzenia petycji  w celu podjęcia uchwał umożliwiających  działania 

ratownicze. 

podpunkty od 5) do 9) bez zmian 

Punkty 10 i 11 bez zmian. 

 

Uwag nie zgłoszono, wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 



  str.4/16   

Za przyjęciem porządku sesji po wprowadzonych zmianach głosowało 15 radnych, nikt nie 

był przeciwny i nikt nie wstrzymał się od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 

protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (15): Andrzejak Radosław, Dopierała Michał, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, 

Gałczyński Jacek, Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kędzia Piotr, Andrzej Kubiak, 

Malicki Roman, Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena,  

Szczepaniak Tomasz, Wojciechowska Elżbieta 

 

Ad. 3 . Przyjęcie protokołu z obrad XXXVIII sesji Rady Miejskiej. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że radni mieli możliwość zapoznania się z treścią protokołu 

z XXXVIII sesji Rady Miejskiej, która odbyła się w dniu  27 stycznia 2022 r. roku i był 

wyłożony na stanowisku ds. obsługi Rady Miejskiej, Burmistrza oraz kadr. Następnie zapytał 

czy radni zgłaszają uwagi do protokołu. 

 

Żadnych uwag nie zgłoszono.  

W związku z powyższym Przewodniczący Rady prosił o przegłosowanie jego przyjęcia. 

Za przyjęciem protokołu z XXXVIII sesji Rady głosowało 15 radnych, nikt nie był przeciwny  

i nikt nie wstrzymał się od głosowania. Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego 

stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (15): Andrzejak Radosław, Dopierała Michał, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, 

Gałczyński Jacek, Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kędzia Piotr, Andrzej Kubiak, 

Malicki Roman, Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena,  

Szczepaniak Tomasz, Wojciechowska Elżbieta 

 

Ad. 4. Sprawozdanie z działalności Rady Powiatu. 

Przewodniczący Rady poinformował, że  sprawozdania na dzisiejszą sesję zostały 

zamieszczone na stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Borku Wlkp. Materiały przesłano 

również radnym na pocztę elektroniczną. W związku z tym nie będą odczytywane na sesji. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
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Uwag nie zgłoszono. 

 

Ad. 5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza. 

Uwag do w/w sprawozdania nie zgłoszono. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

Ad.6. Sprawozdanie z działalności za rok 2021 z działalności Zespołu 

Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy  w Rodzinie  oraz  z realizacji 

„Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy oraz Ochrony  Ofiar  Przemocy 

w Rodzinie  dla Gminy Borek Wlkp. na lata 2021-2025”. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

 Ad.7. Sprawozdanie za rok 2021 z zakresu ustawy  z  dnia 9 czerwca 2011 r. o wspieraniu  

rodziny  i systemie pieczy  zastępczej  w tym: sprawozdanie z realizacji „Gminnego 

Programu  Wspierania Rodziny  na lata 2020-2022”. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 8. Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Nie wpłynęła interpelacja oraz zapytanie. 

 

Ad. 9. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmian budżetu i w budżecie na rok 2022 

Skarbnik Gminy przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały. 

Po czym Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem, prosząc o opinię Komisji 

Rady: 

a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

Uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, nikt nie był przeciwny, nikt nie wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 10 do niniejszego 

protokołu. 
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Uchwała Nr XXXIX/ 343 /2022 w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (15): Andrzejak Radosław, Dopierała Michał, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, 

Gałczyński Jacek, Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kędzia Piotr, Andrzej Kubiak, 

Malicki Roman, Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena,  

Szczepaniak Tomasz, Wojciechowska Elżbieta 

 

2) Wieloletniej Prognozy  Finansowej  Gminy Borek Wlkp. na lata  2022-2028 

Skarbnik Gminy  przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały. 

Po czym Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem, prosząc o opinię Komisji 

Rady: 

a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, nikt nie był przeciwny, nikt nie wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 12 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr XXXIX/ 344 /2022 w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (15): Andrzejak Radosław, Dopierała Michał, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, 

Gałczyński Jacek, Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kędzia Piotr, Andrzej Kubiak, 

Malicki Roman, Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena,  

Szczepaniak Tomasz, Wojciechowska Elżbieta 

 

3) ustalenia  wysokości  opłaty  za pobyt  dziecka  w żłobku  oraz wysokości dodatkowej   

    opłaty za wydłużony pobyt dziecka  w żłobku, a także maksymalnej wysokości  opłaty  

    za wyżywienie 

Przewodniczący Rady przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały. 
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Po czym otworzył dyskusję nad projektem, prosząc o opinię Komisji Rady: 

a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

Uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, nikt nie był przeciwny, nikt nie wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 14 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr XXXIX/ 345 /2022 w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (15): Andrzejak Radosław, Dopierała Michał, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, 

Gałczyński Jacek, Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kędzia Piotr, Andrzej Kubiak, 

Malicki Roman, Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena,  

Szczepaniak Tomasz, Wojciechowska Elżbieta 

 

4) rozpatrzenia petycji w celu podjęcia uchwał umożliwiających działania ratownicze 

Przewodniczący Rady Tomasz Pawlak przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały. 

Po czym Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem, prosząc o opinię Komisji 

Rady: 

a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, nikt nie był przeciwny, nikt nie wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 16 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr XXXIX/ 346 /2022 w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
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Wynik głosowania imiennego: 

Za (15): Andrzejak Radosław, Dopierała Michał, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, 

Gałczyński Jacek, Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kędzia Piotr, Andrzej Kubiak, 

Malicki Roman, Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena,  

Szczepaniak Tomasz, Wojciechowska Elżbieta 

 

5) wskazania wstępnego miejsca lokalizacji nowego przystanku komunikacyjnego na    

terenie gminy Borek Wlkp. 

Przewodniczący Rady Tomasz Pawlak przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały. 

Po czym Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem, prosząc o opinię Komisji 

Rady: 

a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, nikt nie był przeciwny, nikt nie wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 18 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr XXXIX/ 347 /2022 w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (15): Andrzejak Radosław, Dopierała Michał, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, 

Gałczyński Jacek, Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kędzia Piotr, Andrzej Kubiak, 

Malicki Roman, Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena,  

Szczepaniak Tomasz, Wojciechowska Elżbieta 

 

6) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Gostyńskiego w 2022 r.  

Przewodniczący Rady Tomasz Pawlak przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały. 

Po czym Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem, prosząc o opinię Komisji 

Rady: 

a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 
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b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, nikt nie był przeciwny, nikt nie wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 20 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr XXXIX/ 348 /2022 w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (15): Andrzejak Radosław, Dopierała Michał, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, 

Gałczyński Jacek, Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kędzia Piotr, Andrzej Kubiak, 

Malicki Roman, Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena,  

Szczepaniak Tomasz, Wojciechowska Elżbieta 

 

7) udzielenia dotacji z budżetu Gminy Borek Wlkp. na wykonanie prac 

konserwatorskich, restauratorskich i robót budowlanych dla obiektów zabytkowych 

wpisanych do rejestru zabytków nie stanowiących własności Gminy  Borek Wlkp. 

Przewodniczący Rady Tomasz Pawlak przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały. 

Rady: 

a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, nikt nie był przeciwny, nikt nie wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 22 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr XXXIX/ 349 /2022 w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
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Wynik głosowania imiennego: 

Za (15): Andrzejak Radosław, Dopierała Michał, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, 

Gałczyński Jacek, Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kędzia Piotr, Andrzej Kubiak, 

Malicki Roman, Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena,  

Szczepaniak Tomasz, Wojciechowska Elżbieta 

 

 

8) Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności  

zwierząt na terenie gminy Borek Wlkp.  w 2022 roku 

Przewodniczący Rady Tomasz Pawlak przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały. 

Po czym Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem, prosząc o opinię Komisji 

Rady: 

a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

 

Radny Andrzej Kubiak zapytał, czy jeśli tylko jeden kojec w schronisku będzie zajęty, 

również koszty związane z utrzymanie zwierząt w schronisku będą w wysokości 40 tys. zł. 

 

Burmistrz wyjaśnił, że zgodnie z ustawą Gmina musi mieć podpisaną umowę za schroniskiem 

dla zwierząt, z firmą, która zajmuje się wyłapywaniem wałęsających się zwierząt. Wcześniej 

Gmina miała podpisaną umowę z Miastem Leszno, obecnie mamy podpisaną umowę z 

Miastem Gostyń, poprzez Stowarzyszenie NOE, które prowadzi Schronisko dla Bezdomnych 

Zwierząt w Dalabuszkach. Opłata za utrzymanie dwóch kojcy, choć powinno ich być 

znacznie więcej dla naszej Gminy jest stała, bez względu na ilość zwierząt. Środki finansowe 

na realizację zadań wynikających z Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi są 

planowane w budżecie Gminy, jednak zawsze mogą ulec obniżeniu lub zwiększeniu. 

Wszystko zależy od tego co w ciągu danego roku się wydarzy. 

 

Radny Andrzej Kubiak stwierdził, że nie jest zadowolony z tej odpowiedzi i z tego programu 

działania. 
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Innych uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, 1 radny był przeciwny, 1 radny wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 24 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr XXXIX/ 350 /2022 w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (13): Andrzejak Radosław, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, Gałczyński Jacek, 

Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kędzia Piotr, Malicki Roman, Osowicz Artur, Pawlak 

Tomasz, Przybylak Magdalena, Szczepaniak Tomasz, Wojciechowska Elżbieta 

Przeciw (1): Andrzej Kubiak 

 

Wstrzymuję się (1): Michał Dopierała 

 

 

9) ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków  ratowników 

ochotniczych straży pożarnych z terenu gminy Borek Wielkopolski za udział w 

działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu ratowniczym 

Przewodniczący Rady Tomasz Pawlak przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały. 

Po czym Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem, prosząc o opinię Komisji 

Rady: 

a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

 

Radny Andrzej Kubiak wnioskował o ustalenie stawki ekwiwalentu pieniężnego w kwocie 

32,00 zł. Radny również wnioskował o przedstawienie wydatków związanych  

z wynagrodzeniami strażaków w ubiegłym roku.  

 

Burmistrz wyjaśnił, że na wynagrodzenia dla strażaków w ubiegłym roku Gmina 

wydatkowała 9.800 zł. Burmistrz dodał również, że nie ma informacji aby jakakolwiek 

uchwała o podwyższeniu wysokości kwoty ekwiwalentu przez strażaków była podejmowana. 
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Radny Andrzej Kubiak stwierdził, że było to posiedzenie Zarządu OSP Gminy Borek Wlkp., 

na tym posiedzeniu był również radny Radosław Andrzejak. Radny Andrzej Kubiak 

stwierdził, że gdyby nie dostał takiego upoważnienia, to by nie zgłaszał wniosku. 

 

Burmistrz poinformował, że uzyskał odpowiedz pana Mieczysława Dębowiaka, który również  

wchodzi w skład Zarządu, że nie była podejmowana taka uchwała o podwyższeniu 

ekwiwalentu. 

 

Radny Andrzej Kubiak poinformował, że obrady Zarządu ZOSP prowadził Prezes 

Mieczysław Dębowiak. 

Radny Radosław Andrzejak potwierdził, że był obecny na tym posiedzeniu Zarządu ZOSP w 

Borku Wlkp. 

 

Burmistrz poinformował, że podwyżka jest proponowania z 12,00 zł do 20,00 zł, jest to ponad 

66%, od ustalania ekwiwalentu jest Rada Miejska, a nie Zarząd ZOSP. Ponadto Burmistrz 

stwierdził, że nie życzy sobie po Komisji takich wypowiedzi „proszę do nas o nic się nie 

zwracać”. Burmistrz poinformował  że, skoro tak, to nie będziemy zwracać się o żadne 

potrzeby do strażaków skoro jest takie stanowisko grupy strażaków. Straż Gminy Borku 

Wlkp. ma spełnione wszystkie warunki jakie są tylko potrzebne, wszystko co tylko chcą 

otrzymują i  zasłużenie, jednak trzeba podchodzić do sprawy z rozsądkiem, a nie emocjami. 

Wydatki na straż są bardzo duże, niczego nie odmawiam, na co są składane wnioski. W dniu 

14 maja br. odbędą się obchody powiatowe „Dnia Strażaka”, również związane z kosztami  

i też nie odmówiłem.  

 

Radny Andrzej Kubiak przeprosił za swoje zachowanie na posiedzeniu Komisji. Radny dodał, 

że jeśli chodzi o stawkę 32,00 zł zostaliśmy upoważnieni przez Zarząd ZOSP w Borku Wlkp. 

do przedstawienia tej stawki i zdecyduje o tym Rada Miejska, a Burmistrz albo to wykona, 

albo nie. 

 

 Burmistrz – „moim  obowiązkiem jest stać na straży budżetu i ja, nie Rada odpowiada za 

budżet i finanse Gminy. Rada ma funkcję doradczą i uchwala budżet do realizacji, jeżeli go 

nie zrealizuję może wystąpić z wnioskiem o odwołanie. Ja muszę tak funkcjonować aby to 

było zgodnie z prawem i w granicach prawa”. 
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Radny  Andrzej Kubiak: „nie musimy sobie tłumaczyć z Burmistrzem jakie są założenia i 

działania Rady, Rada podejmuje uchwałę, a Burmistrz ją realizuje. Z wypowiedzi Burmistrza 

wynika, że ta Rada prawie jest niepotrzebna, ponieważ Burmistrz za wszystko odpowiada. 

Jeśli chodzi o wydatki na straż, to w ubiegłym roku wydaliśmy ok 9.000 zł, natomiast na 

ochronę zwierząt bezdomnych mamy zapisane 72.000 zł,  a może wydamy więcej i tam nie 

ma problemu”.  

 

Burmistrz: „w ubiegłym roku wydaliśmy 9.000 zł, według obecnego przelicznika będzie to 

kwota 33.000 zł, przy kwocie 20,00 zł, przy kwocie 32,00 zł będzie to jeszcze większy 

wydatek. Zmienił się także sposób przeliczania ponieważ kiedyś było liczone za minuty, teraz 

będzie za każdą rozpoczętą godzinę. W ubiegłym roku były 44 zdarzenia x 6 osób, akcja 2 lub 

3 godziny. Wydatków na straż proszę nie porównywać do opieki nad bezpańskimi psami, 

ponieważ, to reguluje ustawa. Strażak biorący udział w akcji otrzymuje ekwiwalent oraz 

pensję  w zakładzie pracy, w żadnej Gminie, poza Krobią lub Poniecem strażacy nie pobierają 

ekwiwalentu. W Pępowie również Rada uchwaliła 20,00 zł, w Gostyniu jest propozycja   

również 20,00 zł. Nie zabieram żadnych kompetencji Radzie, wyjaśniam, że ja czuwam nad 

bezpieczeństwem budżetu i  jeżeli Rada przegłosuje mi coś co jest niezgodne, aby budżet 

mógł funkcjonować, to wówczas postawię kontrę i od tej kontry wszyscy mogą się 

odwoływać. Od tego jest Wojewoda, Sąd Administracyjny itd. I ja nie wykonam wszystkiego 

co Rada uchwali, jeżeli to nie będzie zgodne z prawem”. 

 

Radny Michał Dopierała: „od 20 lat zawsze głosuje przeciw wydawaniu pieniędzy na 

bezpańskie psy, ponieważ człowiek jest ważniejszy od zwierzęcia, jednak nie rozumie 

radnego Andrzeja Kubiaka, dlatego teraz porównuje wydatkowanie pieniędzy na bezdomne 

psy z ekwiwalentem dla strażaków”. 

 

Radny Andrzej Kubiak: „każdy ma prawo głosować jak uważa i każdy ma prawo 

dyskutować.” 

 

Radny Romuald Gawroński: to 32,00 zł im się należy, ale Gminę obecnie stać na 20,00 zł, 

Komisje przegłosowały i dyskusję należy zakończyć”. 

 

Następnie Przewodniczący Rady zapytał czy są inne pytania i uwagi. 

Innych uwag nie zgłoszono. 
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Po czym Przewodniczący Rady zapytał radnego Andrzeja Kubiaka czy podtrzymuje 

zgłoszony wniosek 

 

Radny Andrzej Kubiak potwierdził, że podtrzymuje wcześniej zgłoszony wniosek.  

Następnie Przewodniczący Rady ogłosił przerwę celem przygotowania wniosków w systemie 

do głosowania. 

 

Po przerwie. 

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie: 

1) wniosku o ustalenie wysokości ekwiwalentu pieniężnego za uczestniczenie w 

działaniu ratowniczym i akcji ratowniczej 32,00 zł za każdą rozpoczętą godzinę 

 

Za w/w wnioskiem głosowało 3 radnych, 10 radnych było przeciwnych, 2 radnych 

wstrzymało się od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 26 do niniejszego 

protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (3): Andrzejak Radosław, Gawroński Romuald, Andrzej Kubiak 

Wstrzymuję się (2): Gałczyński Jacek, Osowicz Artur 

Przeciw (10): Chałupniczak Leszek, Dopierała Michał, Florczyk Damian, Jakubiak Marcin, 

Kędzia Piotr, Malicki Roman, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena, Szczepaniak Tomasz, 

Wojciechowska Elżbieta 

 

2) wniosku o ustalenie wysokości ekwiwalentu pieniężnego za uczestniczenie w 

działaniu ratowniczym i akcji ratowniczej 20,00 zł za każdą rozpoczętą godzinę. 

Za w/w wnioskiem głosowało 12 radnych, 3 radnych było przeciwnych, nikt nie wstrzymał 

się od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 27 do niniejszego 

protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 
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Za (12): Chałupniczak Leszek, Dopierała Michał, Florczyk Damian, Gałczyński Jacek, 

Osowicz Artur, Jakubiak Marcin, Kędzia Piotr, Malicki Roman, Pawlak Tomasz,  

Przybylak Magdalena, Szczepaniak Tomasz, Wojciechowska Elżbieta 

 

Przeciw (3): Andrzejak Radosław, Gawroński Romuald, Andrzej Kubiak  

 

Następnie Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w powyższej sprawie  

z uwzględnieniem przyjętej głosowaniem stawki ekwiwalentu pieniężnego za uczestniczenie 

w działaniu ratowniczym i akcji ratowniczej 20,00 zł za każdą rozpoczętą godzinę. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, nikt nie był przeciwny, 3 radnych wstrzymało 

się od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 28 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr XXXIX/ 351 /2022 w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (12): Dopierała Michał, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, Gałczyński Jacek, 

Jakubiak Marcin, Kędzia Piotr, Malicki Roman, Osowicz Artur, Pawlak Tomasz,  

Przybylak Magdalena, Szczepaniak Tomasz, Wojciechowska Elżbieta 

Wstrzymuję się (3): Andrzejak Radosław, Gawroński Romuald, Andrzej Kubiak 

 

 

Ad.10. Wolne głosy, wnioski i informacje. 

Radny Gawroński zapytał czy są druki wniosków do naliczenia ekwiwalentu dla strażaków  

i kto będzie weryfikował czas akcji. 

 

Burmistrz wyjaśnił, że PSP wysyła jednostki ochotnicze do akcji i oni to weryfikują. Po 

zakończonej akcji jednostki ochotnicze podają do PSP kto brał udział w akcji, następnie PSP 

daje wykaz do Gminy. 

 

Innych uwag nie zgłoszono. 
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Ad.11. Zakończenie. 

W związku z wyczerpaniem  porządku obrad oraz brakiem innych głosów 

Przewodniczący Rady – Tomasz Pawlak zakończył XXXIX sesję Rady Miejskiej  

Borku Wlkp. 

 

Protokołowała      Przewodniczący Rady 

 

Marzena Maćkowiak      Tomasz Pawlak 


